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Pohořelice 17. ledna 2016 
 
 
Zápis z výroční členské schůze a zasedání valné hromady  ze dne 12.12.2015 
 
Dne 12.12.2015 se od 17:00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu v Pohořelicích konala výroční 
členská schůze za rok 2015, která byla spojena se zasedáním valné hromady sboru. 
 
Na začátku starosta sboru Milan Zelík přivítal všechny členy sboru a pozvané hosty. Byl představen 
v čele sedící výbor sboru ve složení: starosta Milan Zelík, velitel sboru Miroslav Vrzala ml., vedoucí 
mládeže a členka Odborné rady mládeže OSH Zlín Jana Forbelská, pokladník Beáta Sukupová a 
preventista a starosta Okrsku Napajedla Dalibor Lidinec.  
 
Schůze se zúčastnilo 28 z celkových 44 dospělých členů, 27 mladých hasičů, za OSH Zlín Martin Holčík, 
člen VV OSH Zlín, z domovského SDH Kvítkovice. Jako hosté se dostavili: starosta obce Jaroslav 
Němeček, za fotbalisty Miroslav Hlobil a Lubomír Šťastný, za Český červený kříž paní Hánová. Absenci 
měli členové mysliveckého sdružení a modeláři, sponzoři Jan Pecha, Petr Kadlec a Miroslav Fuglík, 
přátelé a pomocníci sboru pan František Mikeš, Kristýna Polová, Jaroslav Němeček ml. a Radek 
Omelka. 
 
Po přivítání následovalo zahájení valné hromady. Starosta sboru konstatoval usnášeníschopnost 
valné hromady, neboť byla přítomna nadpoloviční většina všech registrovaných dospělých členů.  
 
Starostou sboru byla navržena jako předsedkyně sčítací komise Zdena Lidincová a jako členové sčítací 
komise Adéla Sukupová a Pavel Bartuněk. Tento návrh byl jednohlasně přijat.  
 
Dále byl starostou sboru navržen jako zapisovatel Vít Blaha a ověřovatelé zápisu Dušan Vrzala a 
Miroslav Bičan. Tento návrh byl jednohlasně přijat.  
 
Preventista sboru Dalibor Lidinec přečetl program valné hromady – viz. příloha. Program byl 
jednohlasně přijat.  
 
Starosta sboru poukázal na vytíženost sboru v předložených tabulkách sestavených po víkendech, ze 
kterých vyšlo najevo, že v roce 2015 bylo pouze 11 víkendů, kdy se ve zbrojnici či okolo činnosti sboru 
nic nedělo – žádné akce, soutěže, či brigády. Započteny však nebyly tréninky ani drobné práce na 
budově – viz. příloha. 
 
Starosta sboru přečetl Zprávu SDH za rok 2015 – viz. příloha. Tato byla jednohlasně schválena jako 
způsobilá k předání na OSH Zlín a k přečtení na Výroční okrskové schůzi v Halenkovicích, která se 
bude konat dne 29.1.2016. 
 
Tomáš Zelík přečetl Zprávu revizní a kontrolní komise a sdělil doporučující stanovisko ke schválení 
hospodaření sboru – viz. příloha. Hospodaření sboru bylo jednohlasně schváleno. Předsedkyně 
revizní a kontrolní komise Božena Vrzalová nebyla ze zdravotních důvodů přítomna.  
 
Starosta sboru seznámil členy i hosty s otázkou nového hasičského vozidla. Stávající Avia již delší 
dobu dosluhuje. V roce 2015 bylo požádáno o dotace ze Zlínského kraje na nákup opotřebeného 
užitkového vozidla typu mikrobus, ve výši 217.500,- Kč, což činí 29 % předpokládaných nákladů na 
jeho pořízení, úpravu vestavby a přetvoření na speciální vozidlo v provedení hasiči. Toto bylo 



schváleno obecním zastupitelstvem. Zásahový vozík je v současné době u firmy METAL PS, kde 
probíhají úpravy a budování nástavby s ohrádkou – děkujeme za materiální a technickou pomoc.  
 
Starosta sboru dále zúčastněné seznámil s pracemi na koněspřežné stříkačce. Po 128 letech od její 
výroby, která je datována na rok 1887, byla kompletně rozebrána její nástavba – a to nádrž, včetně 
celého sacího a pumpovacího ústrojí, a to z toho důvodu, že nádrž byla prorezavělá na dvou místech, 
přímo pod pumpovacími písty + přepínání sání bylo nefunkční. Dno nádrže bude vyměněno, právě 
probíhá čištění a leštění veškerých součástek. Je plánován zcela nový nátěr a přes napajedelského 
čalouníka jsou zadány k výrobě nové kožené úchyty a další doplňky, které zub času téměř zlikvidoval. 
Díky Oldřichu Urbanovi se podařilo po 20 letech dohledat původní mosaznoměděnou proudnici – za 
což mnohokrát děkujeme. Dále byla zakoupena dobová mosazná velitelská přilba, která nahradí onu 
původní, která byla v minulosti sboru odcizena. Poté bude stříkačka navrácena do hasičského muzea 
v Dřevohosticích, kde má již několik let svůj domeček. 
 
V další části starosta sboru sdělil, jaké jsou plány se zbrojnicí. Již se blíží doba, kdy se začne pracovat 
na podkroví. Poslední dva roky jsme postupně odčerpávali finanční prostředky z obecního rozpočtu a 
připravovali materiál na tuto dlouho plánovanou akci. Novou střechu již máme, nyní máme 
připravenu izolaci, pochůzné OSB desky a máme dostatek peněz na zakoupení dřevěných trámů i 
druhé vrstvy OSB desek a příslušenství na dřevěnou podlahu. Právě v roce 2016 bychom chtěli 
s pracemi alespoň započít. Jsme si vědomi toho, že se jedná o dlouhodobou přestavbu a bude trvat 
ještě několik let, než bude podkroví kompletně dokončeno. 

 
Posledním tzv. seznamovacím bodem byla oblast požárního sportu. Starosta sboru sdělil záměry se 
stánkovou buňkou, která je v současné době před zbrojnicí – tato bude přebudována a upravena pro 
uskladnění veškerého sportovního vybavení a umístěna na hřiště. Bude do ní přivedena voda 
z hlavního řádu, díky čemuž bude zajištěn rychlý a stabilní přísun vody na trénování. Tuto vodu 
budeme muset platit, ale ve srovnání s nynější náročnou přípravou na každý trénink, to bude ku 
prospěchu všech. Nyní totiž musí hodinu před tréninkem někdo z řidičů Avie přijít ke zbrojnici, tam 
zapojit vozík, spustit čerpadlo do studny, načerpat vodu, s touto pak přejet na hřiště, kde musí být 
minimálně tři dospělí, kteří sundají stříkačku z vozidla na zem. Po tréninku poté musí dospělí 
stříkačku opět naložit, přejet s Avií ke zbrojnici a zaparkovat. Provoz Avie není v žádném případě 
zadarmo, náklady na naftu a na vodu budou téměř srovnatelné, ale časová a personální úspora je 
nesrovnatelná. Starosta sboru také poděkoval firmě METAL PS za tento věcný sponzorský dar.  
 
Velitel Miroslav Vrzala ml. přečetl návrh plánu činnosti SDH na rok 2016 – viz. příloha. Tento návrh 
byl jednohlasně přijat.  
 
Starosta sboru navrhl pět delegátů za náš sbor, kteří se zúčastní Výroční okrskové schůze okrsku 
Napajedla, která bude spojena se zasedáním valné hromady okrsku, a to výbor našeho sboru: Milan 
Zelík, Miroslav Vrzala ml., Jana Forbelská a Beáta Sukupová. Vzhledem k tomu, že pátý člen sboru 
Dalibor Lidinec je starostou okrsku Napajedla a tento bude schůzi automaticky předsedat, byl jako 
pátý delegát navržen Vít Blaha. Náhradníky byly navrženi (v pořadí, jak jsou jmenováni): Lubomír 
Hanáček ml., Tomáš Zelík a Pavel Šeďa. Tento návrh byl jednohlasně přijat.  
 
Starosta sboru dále navrhl jako delegáta na Shromáždění představitelů sborů OSH Zlín, které se bude 
konat dne 12.11.2016 ve Vizovivích, sebe – Milana Zelíka. Jako náhradníci (v pořadí, jak jsou 
jmenováni): Miroslav Vrzala ml. a Jana Forbelská. Tento návrh byl jednohlasně přijat.  
 
Starosta sboru přečetl Usnesení z výroční valné hromady. Jeho znění bylo jednohlasně přijato.  
 
Následovalo ocenění našich nejmladších členů, a to všech mladých hasičů, kteří náš sbor velmi pěkně 
reprezentují. Vedoucí mládeže Jana Forbelská vyzvala k nastoupení nejdříve všechny mladší žáky a 



následně i starší žáky, kteří byli součástí družstev, jež v letošním podzimním kole hry Plamen na 
Rackové dosáhla krásných výsledků a v obou disciplínách zvítězila. Tito mladí hasiči byli oceněni 
sladkostmi i medailemi, které byly vyrobeny právě jako ocenění jejich úspěchů, neboť ze strany OSH 
Zlín není tato část nijak slavnostně ukončována a vyhodnocení probíhá až na konci druhého jarního 
kola. Následně byli oceněni i ti mladí hasiči, kteří součástí zmiňovaných družstev sice nebyli, ale 
zúčastnili se kromě velkého množství tréninků i jiných soutěží. Starostou sboru byla mladým hasičům 
předána kovová plakety, na kterou jsou zaznamenány jejich úspěchy v letošním i loňském podzimním 
kole hry Plamen, kde naši mladí sportovci zůstali neporaženi. Vedoucí mládeže žákům dále sdělila, že 
v pátek 18.12.2015 bude pro ně připravena Vánoční diskotéka a pro starší žáky pak navíc hodinu 
trvající hra v laserové aréně ve Zlíně.  
 
Starosta sboru požádal o nastoupení ty členy sboru, kteří žáky trénují a kteří se samozřejmě nemalou 
měrou zasloužili o jejich výsledky: vedoucí mládeže Jana Forbelská a trenéři Lubomír Hanáček, Aleš 
Maňásek a Tomáš Zelík – všichni byli oceněni typově odpovídajícími medailemi, jako žáci.  
 
Poté následoval bod diskuze, do které se zapojit starosta obce Jaroslav Němeček, který poděkoval 
členům našeho sboru za veškerou činnost a odváděnou práci. Zvláště poděkoval všem, kteří se starají 
o výchovu mládeže, což označil za velký přísun pro obec Pohořelice. Na jeho slova navázal i Lubomír 
Šťastný a paní Hánová. Na závěr se do diskuze přihlásil i delegát z VV OSZ Zlín Martin Holčík, který 
taktéž vyzdvihnul činnost mládeže a jejich vedoucích a všem poděkoval za vytrvalou práci všeho 
druhu.  
 
Jelikož se již nikdo nepřihlásil o slovo, byla oficiální část výroční členské schůze v 18.30 hodin 
ukončena a všichni přítomní byli pohoštěni kuřecím řízkem s bramborovou kaší a okurkem.  
 
 
 
 
 

Vít Blaha   Dušan Vrzala  Miroslav Bičan     Milan Zelík 
            Zapisovatel           ověřovatel zápisu             ověřovatel zápisu starosta sboru 


